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Навіны падрыхтавала
Святлана Барысава

Святкуючы Дзень маці , актывісты
раённай арганізацыі
«грамадскага» аб’яднання БРСМ
не абмежаваліся конкурсамі
сачыненняў, вершаў, фотаработ,
малюнкаў і віншавальных
паштовак. Яны, што называецца,
пайшлі ў народ: віншавалі
сустрэчных жанчын са святам,
дарылі ім паштоўкі, паветраныя
шарыкі і прысмакі .
Да тонкасцяў асвоіўшы навуку
ашуканства, якую выкладаюць
новым камсамольцам іх
старэйшыя таварышы - чыноўнікі,
маладыя псеўдапатрыёты
напружана працуюць над
размеркаваннем бюджэтных
сродкаў. 
А між тым шарыкаў і цукерак было
б значна больш , калі б
функцыянеры БРСМ адправіліся
выконваць свае прамые абавязкі
у школах раёна, а ня раздзімалі б
мыльныя бурбалкі сваёй
«дзейнасці» .

«АКТЫВІСТЫ»
АКТЫЎНІЧАЮЦЬ

Ужо больш за месяц працягваецца
рамонт ганкаў ў доме № 32 па
вуліцы Леніна. Спачатку жыхары
гэтага дома вымушаныя  былі
спатыкацца аб апалубку, паколькі
будаўнікі перажывалі востры
дэфіцыт цэменту.
Цяпер цэмент, накшталт як,
з’явіўся. Мяркуючы па выглядзе -
не надта якасны. Ён застыў, але
з’явілася новая праблема - дошкі
апалубка прыбраць ўсё ніяк не
могуць.

РАМОНТ
ПРАЦЯГВАЕЦЦА!

Пакуль сенат і парламент
разглядаюць глабальныя задачы
эканомнай эканомікі ў год
беражлівасці, быхаўскія камунальнікі
ўвасабляюць ідэі сваіх заканадаўцаў
на практыцы.
Для збору апалага лісця дворнікі
выкарыстоўваюць кумачовыя
транспаранты, якія выйшлі з ужытку.
Другое жыццё атрымалі заклікі да
захавання тэхнікі бяспекі, правілаў
дарожнага руху і іншыя лозунгі-
дэвізы.
Трэба думаць, што пасля
святкавання кастрычніцкага

ДРУГОЕ ЖЫЦЦЁ
ТРАНСПАРАНТАЎ

РЭХА ВАЙНЫ
«Война умрет под плитами
последнего зарытого», - сказаў
паэт. Калі гэта так, то для
беларусаў ўспаміны пра Вялікую
Айчынную памруць яшчэ не хутка.
24 кастрычніка ў вёсцы Лудчыцы
адбылося ўрачыстае
перапахаванне парэшткаў шасці
савецкіх салдат, якія загінулі пры
вызваленні Быхаўшчыны.
Лудчыцы вельмі знакавае, у гэтым
сэнсе месца, паколькі за паўтара
кіламетра ад вёскі размешчаны
знакаміты мемарыяльны
комплекс «Лудчицкая высота».
У будучым годзе гэтаму помніку
вайсковай славы споўніцца
трыццаць гадоў.

Поручні, прызначаныя для зручнага
перамяшчэння па прыступках ,
замацаваць як след не ўдалося. Яны
хістаюцца і доўга не пратрымаюцца.
Акультурыць шматпакутны двор
ўлады былі вымушаныя з-за блізкасці
яго да цэнтру горада. Госці Дня
пісьменства не павінны былі ўбачыць
яры з ганка рэстарана.
Але вось свята прайшло, а разам з
ім знік і энтузіязм. Застаецца
спадзявацца на новую гульню у

росквіт, якая як гром прымусіць
бацькоў горада зноў перахрысціцца
.

перавароту ў камунальнікаў
з’явіцца чарговая партыя вельмі
карысных для збору смецця ануч.

У школе № 2 святкавалі гадавіну
заснавання УЛКСМ. Прычым усё
было пададзена пад такім соусам,
быццам  бы ўдзел моладзі ў
будаўніцтве грандыёзных аб’ектаў,
яе гераізм у гады Вялікай
Айчыннай былі б немагчымыя без
аб ’яднання ў спецыяльную
арганізацыю і указальнага пальца
старэйшых таварышаў з КПСС.
Выступоўцы спявалі, нацэльвалі
моладзь на добрыя справы, упарта
даказваючы, што канкрэтная
асоба - нішто, а калектыў з яго
вонкавай бутафорыяй - залог
поспеху.

В НОМЕРЕ: ХАЙ І СЭР, І ПЭРПЕРАГІНЫ НА
МЕСЦАХ

ПРИ ЧЕМ ТУТ
БАРАНЫ?

ХТО МАЦІ-ГІСТОРЫІ
БОЛЬШ КАШТОЎНЫ?
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Двор дома на центральной улице Быхова.
Месяц после праздника.

«Беларусь сегодня» у сваёй
публікацыі «Деревня не терпит
пустоты» разгледзела зварот
жыхароў вёскі Чырвоны Бераг,
якія паскардзіліся на закінутыя
дамы, якія псуюць знешні
выгляд вёскі.
Вяскоўцы прапанавалі іх знесці,
але  старшыня Быхаўскага
райвыканкама ,
п р а д э м а н с т р а в а ў ш ы
гаспадарскае стаўленне да
даверанага рэгіёна, прапанаваў
адразу два выйсця: перадаць
безгаспадарныя будынкі
нейкаму інвестару, які ірвуцце ў
бой, або выставіць на таргі і
распрадаць  развалюхі
жадаючым пабудаваць
шыкоўныя катэджы з танных
будматэрыялаў.
Інтэрнэт-рэсурс «Радыё
Свабода» ў чарговы раз
акцэнтаваў увагу чытачоў на
лёсе Быхаўскага замка.
Прычым погляды  на гэтую
праблему падзяліліся: ад
адкрыта  песімістычнага
меркавання намесніка старшыні
партыі БНФ Рыгора Кастусёва
да поўнага вясёлкавых надзей і
натхнення меркавання
супрацоўніцы Быхаўскага
райвыканкама, якая нагадала
пра існаванне дабрачыннага
банкаўскага рахунку на
рэстаўрацыю замка.
Сайт «Хартыя-97» паведаміў аб
затрыманні і змяшчэнні ў ІЧУ
першага  намесніка  старшыні
Быхаўскага райвыканкама .
І, нарэшце, партал руху «Гавары
праўду» апублікаваў ліст
быхоўчанки, якая зацікавілася
нюансамі здачы ў арэнду
памяшкання, належычага ААТ
“Быхаўскі кансервава-
агароднінасушыльны завод».
Толькі  на першы погляд
пералічаныя падзеі ніяк не
звязаныя. Але калі ўдавацца ў
падрабязнасці, можна
заўважыць у іх шмат агульнага.

Па-першае, праблемы носяць зусім
не « мястачкава -быхаўскі» , а
агульнабеларускі характар.
Будаўніцтва лубачных катэджаў на
вёсцы, дзе поўным-поўна закінутых і
абсалютна  не патрэбных, ні
інвестарам, ні грамадзянам дамоў,
актуальная ўжо дваццаць гадоў.
Па-другое, стаўленнем уладаў да
помнікаў нацыянальнай

архітэктуры таксама нікога не
здзівіш. Ліпавым рэстаўрацыям-
кансервацыям падвергнуты
многія архітэктурныя ансамблі
Беларусі , а перабудова іх у
псеўданавадзелы працягваецца.
Па-трэцяе, да арыштаў
«намесн і каў -стрэлачн і каў»
розных узроўняў і ўзорна-
паказальным чосам, мы ўжо
прывыклі.
Ды і арэндныя авантуры,
начальнікаў і начальнічкаў для
Беларусі хутчэй норма,  чым
выключэнне.
Усё , ад зацятых і цалкам
бесперспектыўных “укладанняў”
бюджэтных сродкаў на
будаўніцтва пацёмкінскіх
аграгарадкоў, надання кінутым на
волю лёсу замкам святочнага
выгляду, да выкарыстання
службовага становішча ў
асабістых мэтах, можна назваць
адным словам - карупцыя.
І Быхаву ў гэтым плане ёсць чым
«пахваліцца» . Яшчэ ў 1997 годзе
рэгіён праславіўся на ўсю краіну
гучнай  крымінальнай  справай
раскрадальнікаў з мясцовага
малаказавода.
Праз два гады быў арыштаваны
старшыня райвыканкама. Крыху

пазней адправілася на казённыя
харчы амаль усё кіраўніцтва
мясцовага райспажыўсаюза,
якое адзначылася на крадзяжы
цукру і ... плюшавых цацак.
Арэндныя гульні таксама
з’яўляюцца фірмовай фішкай
Быхаўскага  раёна. І
адміністрацыі мясцовага
к а н с е р в а в а -
агароднінасушыльнага завода
яшчэ трэба будзе
ўдасканальвацца, пераймаючы
вопыт у старэйшых калегаў -
чыноўнікаў, якія прымудрыліся
здаць у арэнду помнік
нацыянальнай архітэктуры XVII
стагоддзя індывідуальныму
прадпрымальніку .
Разглядаць аскубленую банэрную
сетку і дабрачынны  разліковы
рахунак , як  нейкія  зрухі  да
выратаванні Быхаўскага замка на
гэтым змрочным фоне можа толькі
вельмі заўзяты аптыміст.
- Можна верыць у рэстаўрацыю
Быхаўскага замка да 2018 года,
таксама як  Троцкі  верыў у
перамогу сусветнай
сацыялістычнай рэвалюцыі, а
наш прэзідэнт - у
прыбытковасць сельскай
гаспадаркі  Беларусі ўжо ў
бліжэйшай пяцігодцы, - кажа
Рыгор Андрэевіч Кастусёў. -
Вось толькі для такой  веры
патрэбныя хоць нейкія
падставы, у мяне іх, на жаль,
няма.
«Гораду, у якім рыба каштуе
даражэй запражнага вала, ужо
нічым не дапамагчы», - сказаў
Катон пра Рым,  дзе ўсё
перавярнулася з ног на галаву.
Гісторыя,  як вядома, мае
ўласцівасць паўтарацца.
Дзяржаўнаму ладу,  які
грунтуецца  на ашуканстве,
хабарніцтве і карупцыі, краху не
пазбегнуць , а баладамі
праўладных герольдаў пра
«перагіны на месцах» ужо нікога
не падмануць.

За апошні час сродкі масавай інфармацыі сур’ёзна зацікавіліся Быхаўшчынай,
якая падала для гэтага адразу некалькі інфармацыйных падстаў

КАТОН І ПЕРАГІНЫ НА МЕСЦАХ

Арцём Вярбіцкі
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             Валянцін Іваноў

18 кастрычніка Быхаў наведалі
намеснік старшыні партыі БНФ
“Адраджэнне” Рыгор Кастусёў ,
сябры  партыі БНФ, актывісты
грамадскіх рухаў «Гавары праўду »
і «За свабоду» Алег Мяцеліца і
Аляксей Кавалец.
Госці агледзелі
архітэктурныя помнікі
горада: Быхаўскі
замак, сінагогу і
будынак былой
жаночай гімназіі.
Пабывалі на
цэнтральнай плошчы
Быхава ў новага,
усталяванага да свята
Дня  беларускага
пісьменства помніка,
які сімвалізуе
Баркалабаўскі летапіс.
П р а д с т а ў н і к і
беларускай апазіцыі гутарылі з
мясцовымі праціўнікамі дзеючай
улады, быхаўчанамі, цікавіліся іх
найбольш вострымі праблемамі,
тлумачылі мэты і задачы Народнага
рэферэндуму.
Насуперак ходкаму меркаванню аб
тым, што Быхаўшчына з’яўляецца
«чырвонай» зонай, простыя
гараджане і быхаўскія
прадпрымальнікі ахвотна дзяліліся
сваім бачаннем сітуацыі , якая
склалася ў краіне і рэгіёне,
прапаноўвалі варыянты выхаду
Беларусі з эканамічнага калапсу і
палітычнага тупіку.

Актыўнасць радавых грамадзян у
зносінах з сябрамі партыі БНФ была
асабліва прыкметная на фоне
выязных  прыёмаў, якія нядаўна
правялі ў Быхаве «дэпутат» Таццяна
Кананчук і «сенатар» Алена Круцько.

Прыём ў прадстаўніка «парламента»
прайшоў настолькі пасіўна, што аб ім
не было згадана нават у раённай
прэсе.
Шукаць праўду ў «сенатара»
вырашылі ўсяго тры быхаўчаніна ,
якія патэлефанавалі Алене Круцько.
Выснова відавочна: беларусы гатовы
дзяліцца сваімі надзённымі
патрэбамі з апазіцыяй, паколькі
даўно пераканаліся ў тым, што
праўладныя “дэпутаты-сенатары” не
маюць ні магчымасці, ні жадання
рабіць што-небудзь для «народца».

ПРАДСТАЎНІКІ АПАЗІЦІІ НАВЕДАЛІ БЫХАЎ

Возбуждено уголовное дело в
отношении первого заместителя
председателя Быховского
райисполкома.
Прокуратурой Могилевской
области возбуждено уголовное
дело в отношении первого
заместителя председателя
Быховского районного
исполнительного комитета по
признакам преступления,
предусмотренного ч. 3 ст.426 УК
(превышение служебных
полномочий, совершенное лицом,
занимающим ответственное
положение, из корыстной и иной
личной заинтересованности). Об
этом БелаПАН сообщила

старший помощник прокурора области
Алла Кузнецова.
По ее словам, основанием для
возбуждения уголовного дела
послужили достоверно
установленные данные о том, что
должностное лицо на протяжении
длительного промежутка времени в
личных целях незаконно
использовало служебный автомобиль
сторонней организации,
находившейся в его подчинении в
связи с занимаемой должностью. В
последующем, управляя этим
автомобилем, данный гражданин
совершил ДТП, в результате которого
автомобиль получил значительные
механические повреждения. Желая

избежать материальных затрат на
восстановительные ремонтные
работы зампред райисполкома дал
незаконные указания об оплате
ремонтных  работ за счет
организации, на балансе которой
находился автомобиль. В
результате данная организация
понесла необоснованные расходы
по оплате услуг авторемонтной
мастерской.
В настоящее время проводятся
следственные действия,
необходимые для установления
всех обстоятельств совершенного
преступления. Подозреваемый
задержан и водворен в изолятор
временного содержания.
Уголовное дело было возбуждено
17 октября.

АРЕСТОВАН ЗАМПРЕД БЫХОВСКОГО РАЙИСПОЛКОМА

У вёсцы Кузькавічы нашага раёна
супрацоўнікамі групы па барацьбе
з эканамічнымі злачынствамі
Быхаўскага  РАУС затрыманы
аўтамабіль з 27 тонамі чорнага
металу , які перавозіўся  без
суправаджальных дакументаў.
Метал, вядома, як заўсёды
канфіскаваны. Праводзіцца
праверка, але ... Такая навіна нікому
не ў навіну.
Перавозчыкі гэтага віду другаснай
сыравіны затрымліваюцца часта.
Магчыма, яшчэ часцей  ім
атрымоўваецца выслізнуць з
расстаўленых АБЭЗаўцы сетак.
Нічога дзіўнага, бо барацьба
вядзецца толькі са следствам, а
прычына праблемы не ўхіляецца.
Чаму лом металу аказваецца ў
прыватных нарыхтоўшчыкаў, а не
трапляе на склады дзяржаўных
прадпрыемстваў, якія займаюцца
гэтай справай?
 Напэўна таму, што, як гаварыў
Панікоўскі «... Месье Биберхам даст
настоящую цену. Не то, что ў
«Черноторге», где настоящей цены
никогда не дадут...».
Калі пачаць разрульваць гэтую
«незразумелку», высветліцца
мноства «аб’ектыўных» прычын, па
якіх беларускія «черноторговцы» не
ў стане канкураваць з
«биберхамами».
А можа ўсё прасцей і дзяржаўныя
нарыхтоўшчыкі маюць сваю долю ў
ценявым абароце металалому?

ЗАГАДКА СПАДАРА БІБЕРХАМА

Сяргей Дзябранскі
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Добиться от коммунальников вразумительных ответов по поводу горячей воды так
и не удается

Сергей Дебрянский

Таинственная архитектурная
форма, установленная в Быхове к
празднику Дня белорусской
письменности, до сих пор волнует
умы и будоражит воображение
местных жителей. На походе к
задрапированному баннерной
сеткой Быховскому замку
установлен  памятник
парню азиатской
наружности с прижатой к
губам зурной  и в
окружении баранов.
Очевидно, по мнению
властей, среднеазиатский
пастух, символизирует
дружбу народов. Вот
только почему этот
памятник установлен у
замка, некогда
п р и н а д л е ж а в ш е м
шляхтичам?
Если покопаться в
местной истории, то бараны в
Быховском районе действительно

были . Это случилось в
благословенные советские времена,
когда один из колхозов решил взять
на вооружение данный вид
животноводства.
Правда, доброе начинание на корню
загубили местные чиновники и

представители всевозможных
контрольных служб, которые упорно

рвались в колхоз с различными
проверками. Благодаря такой
активности, от баранов остались
лишь воспоминания.
Возможно, инициатива установки
пресловутого памятника
принадлежит тем самым
чиновникам, которые по-прежнему
у власти и еще помнят вкус
дармовых шашлыков.
Есть и другая более
правдоподобная версия.
Поговаривают о том, что
архитектурная форма была
подарена (или все-таки продана?)
Быхову областным  центром.
Местные же власти, озабоченные
только тем, как побыстрее
«освоить» выделенные бюджетные
средства, «впиндюрили» памятник
на самом видном месте, посчитав,
что быховчане мало чем
отличаются от баранов и не смогут
докопаться до истины.

ПРИЧЕМ ТУТ БАРАНЫ?

Внебюджетный дворец
Последний случай, когда президента Беларуси уличили
в распространении, мягко говоря, недостоверной
информации, произошел на минувшей неделе.
Выступая 17 октября перед студентами Могилевского
государственного университета, Лукашенко особое
внимание уделил финансированию строительства его
новой резиденции, которая называется Дворец
независимости.
Кстати, именно в нем 24 и 25 октября проходят
саммиты глав государств СНГ и ЕврАзЭс. По словам
Лукашенко, это здание построено на внебюджетные
средства, “там нет ни одного бюджетного рубля”.
Однако, судя только по опубликованным официальным
документам, в 2012 и 2013 годах на возведение новой
резиденции президента из госбюджета было
предусмотрено выделение около 134 млн долларов в
рублевом эквиваленте. И указы на выделение этих
денег подписал сам Александр Лукашенко.

О кризисе, шизофрении и самолете
Туркменбаши

Наиболее щедрым на разнообразные заявления, позже
опровергнутые, оказался для белорусского лидера 2011
год. Весной в стране начался валютный кризис. 16
апреля Лукашенко пообещал “сегодня-завтра-

послезавтра” нормализовать ситуацию с курсом
белорусского рубля. “Курс - это дело нескольких дней,
может быть, недели”, - заверил тогда президент. В июне
он удивил всех, сообщив, что в Беларуси кризиса нет.
В итоге за 10 месяцев 2011 года базовая инфляция в
Беларуси превысила 100 процентов, а девальвация
рубля составила 189 процентов. Эксперты признали
экономику Беларуси гиперинфляционной.
В октябре 2011 году экс-кандидат в президенты
Дмитрий Усс, находившийся после выборов главы
государства с декабря 2010 года за решеткой, вышел
на свободу и опроверг утверждение Александра
Лукашенко о том, что он, Усс, болен шизофренией. “Я
проходил все комиссии, у меня есть удостоверение
водителя. Никакой шизофрении нет. Это чистая ложь”,
- подчеркнул оппозиционный политик.
23 декабря 2011 года в ходе пресс-конференции
Александр Лукашенко рассказал, на какие жертвы ему
лично приходится идти в условиях экономического
кризиса: “Не покупал клюшки, коньки в эти кризисные
времена, костюмы - только белорусского производства.
Очень ограничиваю себя в питании и употребляю в
пищу только белорусское, потому что иностранное мне
в рот не лезет”.

ДЕЗИНФОРМАЦИЯ ОТ АЛЕКСАНДРА
ЛУКАШЕНКО: СЕМЬ САМЫХ ЯРКИХ ПРИМЕРОВ
Президент Беларуси регулярно обнародует информацию, которая, как потом

выясняется, оказывается недостоверной

Продолжение на стр.5
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Рост цен в Беларуси в сентябре опережал все страны
Европы и бывшего СССР.
Об этом свидетельствует анализ данных
национальных органов статистики и данные
Росстата.
За девять месяцев цены в Беларуси увеличились на
10%. Далее следуют: Россия — 4,7%; Казахстан —
3,3%; Армения — 3,2%; Таджикистан, Эстония — по
2,8%; Молдова — 2,3%; Кыргызстан — 1,6%; Литва
— 0,8% и Азербайджан — 0,3%, пишет БелаПАН.
Цены снизились в Латвии (0,4%), Украине (0,6%),
Грузии (1%) и Туркменистане (1,7% — за первое
полугодие). Нет данных по Узбекистану. В

самопровозглашенной Приднестровской
Молдавской Республике цены в январе—сентябре
повысились на 2,4%.
В сентябре с показателем роста цен 1,7% Беларусь
также заняла первое место. Далее следуют: Молдова
(1,1%), Литва (0,7%), Кыргызстан (0,5%), Латвия,
Таджикистан (по 0,3%), Казахстан, Россия (по 0,2%)
и Азербайджан (0,1%). Цены не изменились в
Украине, снизились в Грузии (0,1%), Армении (0,2%)
и Эстонии (0,3%).
За период с начала 2013 года в Беларуси выросли
больше, чем во всех европейских странах, а также
многих развитых государств мира.
Беларусь также остается лидером среди европейских
стран по росту цен с начала 2013 года. Об этом
говорится в справке «Об индексах потребительских
цен в России и зарубежных странах в сентябре 2013
года», опубликованной 23 октября Росстатом.
В соседних с Беларусью странах динамика цен с
начала 2013 года года менялась таким образом: в
Литве рост ценников составил 0,9 процента, в
Польше - 0,6 процента, в России -4,7 процента, в
Латвии - цены уменьшились 0,2 процента, а в
Украине сокращение цен составило 0,6 процента.
Напомним, по итогам 2011 и 2012 годов Беларусь
была первой по росту цен среди стран — республик
бывшего СССР (108,7 и 21,8%).

БЕЛАРУСЬ - ЛИДЕР ПО
РОСТУ ЦЕН В ЕВРОПЕ И

СНГ

А уже через пять дней после этого в СМИ появилась
информация о покупке Беларусью у Туркмении
авиалайнера Boeing 767 в VIP-комплектации для
Лукашенко.  Этот самолет был ранее за 130
миллионов долларов собран специально для
президента Туркмении Сапармурата Ниязова. Позже
Лукашенко рассказал, что Беларуси президентский
Boeing обошелся “меньше, чем за 100 миллионов
долларов”.
Признания в фальсификации итогов выборов
Запоминающимися оказались и слова Александра
Лукашенко, сделанные им на пресс-конференции для
украинских журналистов 23 ноября 2006:
- Последние выборы мы сфальсифицировали, я уже
западникам это говорил. За президента Лукашенко
проголосовало 93,5 процента. Говорят, это не
европейский показатель. Мы сделали 86. Это, правда,
было.
Независимые эксперты тогда отмечали, что если
слова президента - действительно правда, то он
избран незаконно и должен нести ответственность
за фальсификацию итогов голосования, в которой сам
же и признался. Впрочем, самые  известные
скандальные высказывания Александра Лукашенко
связаны с историей и культурой.
“Чего мы стыдимся? Скорина был не только белорус,
он жил и в Питере и творил там”, - поделился
президент в 2006 году неожиданной информацией о
знаменитом белорусском  просветителе и
первопечатнике. Вот только общеизвестно, что
Франциск Скорина жил в 1490-1541 годах, а Петербург
был основан в 1703 году.
В 2002 году в ток-шоу “Свобода слова” на телеканале
НТВ Лукашенко рассказал, что вырос и учился на
стихах Василя Быкова. “Александр Григорьевич, он
пишет прозу, - попытался исправить промашку
президента ведущий ток-шоу Савик Шустер. “И стихи
тоже… Ну вы мне расскажите о Василе Быкове,
которого я в школе учил, и неплохо учил!” - возмутился
Лукашенко. Это его заявление опроверг тогда
непосредственно сам классик белорусской

Автор ряда книг о Лукашенко, политолог Валерий
Карбалевич называет такую уверенность в
безнаказанности “привилегией не отвечать за свои
слова”. Причем, по выражению политолога, данная
привилегия вкупе  с желанием постоянно
полемизировать и постоянно нравится аудитории,
создает информационный коктейль, который мало
соотносится с реальностью.
Более того, разным аудиториям могут излагаться
совершенно противоположные вещи. “Я не исключаю,
что в тот момент, когда он говорит, он сам верит в то,
что говорит. Это такой психологический феномен”, -
объясняет Карбалевич. А так как Лукашенко никто во
властных структурах  и государственных  СМИ
поправлять не осмеливается, на взгляд политолога,
информационные “утки” от белорусского лидера будут
регулярно появляться и в дальнейшем.

Продолжение. Начало на стр.4

Желание всем понравиться
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Белорусская оппозиция имеет
ресурсы  на проведение
качественной президентской
кампании только одного кандидата
от оппозиция, поэтому 3-4
инициативные группы –
изначально проигрышный вариант,
считает лидер Партии БНФ
Алексей Янукевич.
Политик дал интервью
“Белорусскому партизану”.
- Бывший лидер БНФ  Лявон
Барщевский бросил клич всем
фронтовским ответвлениям –
объединяться. Как вы
относитесь к идее
воссоединения Фронта образца
1999 года? Возможно ли это?
- Я убежден, что все разделы
Партии БНФ искусственные  и
субъективные. Чтобы побеждать –
нужно  объединение всех
демократических национально
ориентированных сил. Речь идет не
только о КХП-БНФ, партии БНФ,
оргкомитете “Беларускага руху”.
Очень важно вовлечь в этот
процесс БХД, поскольку без Павла
Северинца объединение
национальных демократических
сил не будет полным.
Нужно охватить и движение “За
Свабоду”, которое фактически
строится на фронтовских
ценностях.
Партия БНФ готова поддержать
любые инициативы на
объединение всех национально
о р и е н т и р о в а н н ы х
демократических сил. Мы обсудим
эту идею на следующем заседании
Сойма. Пришло время отбросить
все субъективные противоречия и
объединиться.
- Когда  речь заходит об
объединительных процессах,
один  из участников должен
сделать первый шаг, в
противном  случае процесс
прекращается. Кто  должен
сделать первый шаг?
- Я не вижу препятствий, чтобы
начать детальные переговоры. Кто

возникает вопрос и сомнение: кто
должен делать первый шаг? – тогда
между субъектами  возникает
атмосфера недоверия. Для
объединения нужна политическая
воля всех  субъектов переговорного
процесса. Если же возникает возня,
суета – все останется, как прежде.

На начальном этапе, возможно,
имеет смысл говорить о
налаживании нормальной и
устойчивой коммуникации между
всеми субъектами с перспективой
выхода на объединение.
- Сойм Партии БНФ объявил, что
главным приоритетом является
единый кандидат от оппозиции на
президентские выборы 2015 года.
Речь идет о едином кандидате от
всей оппозиции либо от кампании
“Народный референдум”, куда
входит ПБНФ?
- Наш максимальный приоритет,
амбиция,  если можно так
выразиться – один кандидат  от всех
демократических сил. Выдвижение
единого кандидата в президенты от
демократической оппозиции
позволило бы статье й мощным
фактором, способным влиять на ход
президентской кампании 2015 года.
- Однако  от “Народного
референдума” уже двое готовы
идти на выборы-2015: Некляев и
Вы. Как договариваться будете?
- А есть механизмы. Сразу после
парламентских выборов наша партия
предложила выбирать единого
кандидата на Конгрессе
демократических сил. Этот механизм

остается в повестке дня – Конгресс
демократических сил остается
наилучшим из всех предложенных.
- Среди “Талакі” также найдется
пару претендентов на
президентский пост. Нашел ли
“Народный референдум”
контакты с “Талакой”?

- Если говорить о
с о т р уд н и ч е с т в е
между группами, то
прямых переговоров
до этого момента
между «Народным
референдумом» и
«Талакой» не было.
Как только «Талака»
определиться со
с в о и м и
п р и о р и т е т а м и ,
стратегией, такие
переговоры могли бы

начаться.
Но переговоры в двустороннем
формате проходили, к сожалению,
я не могу назвать их успешными.
Надеюсь, с созданием “Талакі”
произойдет синхронизация
позиций всех субъектов коалиции,
и тогда даже нам будет проще
разговаривать с основными
субъектами: ОГП , партией
Справедливый мир.
Я уверен, что еще в нынешнем году
мы вернемся к проблеме единого
кандидата.  Однако ожидать
конкретных результатов, эффекта
от переговоров можно только
после окончания местных
выборов. Все основные субъекты
оппозиции приняли решение
участвовать в местных выборов, а
итоги этой кампании покажут – кто
на что способен .  Думаю,
результаты местной кампании
помогут сделать переговоры о
едином кандидате более
интенсивными.
У демократических сил нет
ресурсов выдвигать сразу
несколько кандидатов в
президенты – ни людских,  ни

АЛЕКСЕЙ ЯНУКЕВИЧ: Я УБЕЖДЕН, ЧТО ОППОЗИЦИЯ
ДАЖЕ БЛИЗКО НЕ ПОВТОРИТ СЦЕНАРИЙ 2010 ГОДА

Партия БНФ готова начать переговоры об объединении всех национальных
демократических сил.

Продолжение на стр.7
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финансовых  ресурсов. Есть
ресурсы  для проведения
качественной президентской
кампании только с одним
кандидатом. Я надеюсь,  что
осознание этого позволит вести
более конструктивные переговоры.
- Не получится ли, что в 2015 году
оппозиция выдаст парад
кандидатов похлеще, чем в 2010
году?
- Я убежден, что оппозиция не
только не превзойдет показатель
2010 года, но даже близко не
повторит сценарий 2010 года.
События конца 2010-2012 годов
изменили оппозицию, ее подходы
к президентской кампании.
Надеюсь, сейчас уже никто не
воспринимает президентскую
кампанию как шанс попиариться.
Если ты идешь на президентские
выборы, ты должен предоставить
народу качественную программу,
качественную команду. Не должен
быть персоной, которая просто
“светится”.
Оппозиция пришла к пониманию,
что кандидаты по отдельности и
члены их команд в большей
степени подвержены репрессиям и
расправам, чем в одной колонне.
Поэтому я убежден, в 2015 году по
количеству кандидатов оппозиция
не только не превзойдет
показатель 2010 года, но даже и
близко не повторит сценарий 2010
года. Даже  регистрация 3-5
инициативных групп – это
изначально проигрышный вариант.
Внутренняя вражда только на руку
политическому режиму, который
набил руку в использовании
внутренних противоречий. Во-
вторых, общество  не увидит
единства оппозиции, что приведет
к еще большему падению ее
доверия.
У оппозиции есть ресурсы  на
проведение качественной
кампании только одного кандидата,
на двух – ресурсов не хватит.
- Впрочем, до президентской
кампании еще есть время, а
кампания “Народный
референдум” уже идет. На какой
стадии находитесь?
- Мы начали второй этап поездок
по стране. Сейчас мы едем уже не

просто определять вопросы для
референдума, а везем готовые
формулировки.
До конца октября мы
сформулируем 10 основных
вопросов, в течение 2-3 недель
ноября мы выделим из них 5
главных. Уже в ноябре  мы
планируем начать сбор подписей
за вынесение указанных вопросов
на референдум. Как видите,
кампания продвигается достаточно
динамично.
До конца года появятся уже первые
приличные цифры по собранным
подписям.
- Судя по  всему, лидеры
кампании предполагают
совместить  “Народный
референдум” с президентской
кампанией. Как  Вы
представляете себе это
технологически?
- Это только один из возможных
сценариев.  С самого начала
кампания “Народный референдум”
направлена на более далекую
перспективу,  она должна
продолжаться и после окончания
президентских выборов.
Мы хотим весь потенциал,
накопленный при подготовке к
президентской кампании,
сохранить и использовать для
укрепления  после президентской
кампании,  прежде всего,  для
укрепления субъектов “Народного
референдума”.
Но как один из возможных
сценариев мы рассматриваем
совмещение президентской
кампанией с референдумом. Если
за несколько месяцев  до
президентских выборов мы будем
иметь достаточное количество
подписей избирателей,  мы
выступим  с инициативой
объединить президентские выборы
с референдумом.
Организационные и финансовые
издержки государства в этом
случае станут  минимальными:
избирательные комиссии могут
использоваться и на референдуме,
а финансы понадобятся только на
печатание бюллетеней.
Совмещение президентских
выборов и референдума не
требует особых  издержек
государства.

Продолжение.Начало на стр.6
24 октября, выступая на заседании Высшего
Евразийского экономического совета
Александр Лукашенко заявил: “суверенитет
- не икона. Все имеет свою цену. И если мы
хотим жить лучше, то надо от чего-нибудь
отступится, чем-то жертвовать. Главное -
это благосостояние людей”.
Председатель Партии БНФ Алексей
Янукевич прокомментировал пресс-службе
партии эти высказывания:
- Подобные  заявления  вызывают
возмущение . Глава  государства
обязаны защищать суверенитет и не
должны  делать  будущее  страны
предметом  торговли. Суверенитет
Беларуси добывали многие поколения
наших соотечественников, десятки и
сотни тысяч белорусов пожертвовали
своими жизнями, защищая родную
землю и право народа жить в своем
кране по своим законам и традициям.
И никто не имеет  права  ради
сомнительных краткосрочных выгод,
которые на самом  деле являются
маскировкой  бездонной ловушки ,
ставит под угрозу судьбу суверенитета
белорусского государства.
Я хочу обратиться к тем людям, которые до
сих пор имеют какие-то иллюзии и
поддерживают интеграционные игры с
Кремлем : торговля суверенитетом - это
торговля вами, вашей будущим, будущим
ваших детей. Когда в следующий раз вы
придете в  магазин и столкнетесь  с
очередной девальвацией и повышением
цен, когда получите сильно завышены за
счет бюрократических издержек квитанции
на оплату услуг ЖКХ, когда, подсчитав
семейный бюджет,  вы поймете,  что
приобретение нового или даже
подержанного автомобиля с сумасшедшими
“евразийцев” пошлинами для вас не по
карману, а приобрести или построить дом
в условиях раздутога покупателями из
России рынке недвижимости становится
недостижимой мечтой - знайте , что это все
является следствием именно того торговли
суверенитетом,  о  котором говорит
Александр Лукашенко.
Именно суверенитет является гарантией
лучшей жизни, благосостояния и
безопасности народа, и поэтому
суверенитет  имеет величайший счет.
Потеряет суверенитет - значит перестать
быть хозяевами своей страны и своей
судьбы , превратиться в объект
эксплуатации в интересах иноплеменных
иноземных сил.
Авторитаризм и в политике, и в экономике
действительно обходится белорусам
чрезвычайно дорого.  Но сдача
суверенитета, если произойдет,
драматически ухудшить  ситуацию и
скажется неслыханными потерями и
несчастьями, будет стоить очень дорого и
нам, и нашим детям, и детям наших детей.
Очевидно, что путь к лучшей жизни состоит
не в торговле суверенитетом, а в коренных
изменениях существующей политической и
экономической модели. Путь к лучшей
жизни - это свобода, реформы и открытость
свободному миру.

ЗАЯВЛЕНИЯ ЛУКАШЕНКО
ВЫЗЫВАЮТ ВОЗМУЩЕНИЕ
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ХАЙ І СЭР, І ПЭР ЕДУЦЬ К НАМ ЦЯПЕРАлесь Няўвесь

Хакею ў нас — не тайна гэта
— І так увагі аж зашмат.
А тут каманды ўсёй планеты
Прыедуць на чэмпіянат.

Дык абавязак для краіны —
Сустрэць!прывеціць іх як след.
Аж здрыгануцца тут павінны
Ад захаплення белы свет.

Усе прыняць належыць меры
З нагоды важнае такой.
І нават міліцыянеры
Зрабіць рашылі ўнёсак свой.

І ці загад, ці пастанову
Начальства выдала якраз:
— Англійскую вучыце мову,
Каб госці разумелі вас!

Ды непасільнаю нагрузкай
Загад той мог бы стаць
няўзнак,
Бо нават роднай, беларускай
Не могуць вывучыць ніяк.

Дык хто ж з іх па-англійску
скажа?
Патрэбны курсы!
Сказ-другі
Няхай выкладчыкі са стажам
Ім утрамбуюць у мазгі.

І вечарамі, пасля службы
Яны сядалі за сталы.
Хадзілі ўсе: і хто нядуж быў,
І чын вялікі, і малы.

Ці добры плён дае вучоба?
Ці быў з карысцю кожны
 ўрок?
Магчыма, хтось зусім
як чобат —
Яму не лезе мова ў клёк?

Пачуць адказы захацелі
Начальнікі, і быў загад:
На мову ў кожным
райаддзеле
Праверыць асабовы склад.

Напярэдадні чэмпіянату свету па хакеі для мінскіх міліцыянтаў арганізоўваюць курсы
 па вывучэнні англійскай мовы

-

Каб хоць крыху дайсці да
толку
Даведацца, хто зух, хто пень,
Патрэбна па!англійску толькі
Размовы весці цэлы дзень.

Хаця б, прынамсі, між
сабою.
Загад яшчэ і кару ўвёў:
За слова рускае любое
Выплочвай штраф
 — пяцьсот рублёў.

У кабінеты, туалеты
І ўвогуле ва ўсе куткі
Паставілі ў дзянёчак гэты
Для праслухоўвання “жучкі”

…У міліцэйскім
райаддзеле
Ад самага пачатку дня
Службоўцы пёрамі
скрыпелі,
І, бы ў магіле, — цішыня.

А зрэшты, у адным пакоі,
Там, дзе сядзелі “следакі”,
Не вытрымалі ўсё-ткі двое
І “развязалі языкі”.

Той сціплы дыялог, дарэчы,
Я слова ў слова правяду.
Адзін спытаўся
пры сустрэчы
У сябрука:
— Хаў ду ю ду?

Падумаў над пытаннем
крышку
Калега-міліцыянер,
Дадаткам зазірнуў у кніжку…
— О’кэй, — сказаў нарэшце,
— сэр!

Іх штрафававаць ніхто не
стане,
Бо мову знаюць — цераз
край!
Тым болей што
на развітанне
Абодва мовілі:
— Гуд бай!

У кабінетах, дзе з “Аховы”
Жанкі сядзелі, як грыбы,
Спярша не чулася ні слова —
Вады набралі ў рот нібы.

Але ж хіба маўчаць магчыма
Ім у адзінае гурме?
Засакаталі ўсё ж жанчыны
Пра ўсё, што мелася наўме.

Пад вечар атрымалі “ўзбучку”,
“Заткнуў” начальнік кожнай
рот:
Займелі штрафаў — на
палучку.
І не за месяц, а за год.

Яшчэ і ў самай большай
зале
Ад ранку гоман-гул не гас:
Амапаўцы ў адным кагале
Тут тлумна бавілі свой час.

Яны заўжды напагатове,
На зборы трэ хвілінаў
пяць…
Лацвей не на англійскай
мове —
“Дубінак мовай” размаўляць.

Аднак у дзень адметны
гэты
(Ну што паробіш — як
назло!)
Не ладкаваліся пікеты,
Ніякіх шэсцяў не было,

Чамусьці плошчы
апусцелі…
Таму лайдачылі яны,
І, мовіць так, дрыжэлі сцены
Ад рогату і гаманы.

Але не адчувалі страху
АМАПа слаўнага байцы:
Ніхто не выпіша ім штрафу
За мову дня напрыканцы.

У той вялікай самай зале,
Дзе мала крэслаў і сталоў,
Яны па-руску не сказалі,
Не вымавілі й пары слоў.

Чаму ж амапаўцам
паблажка,
Хоць “распускалі языкі”?
У слоўніках тых слоў
нямашка —
Адны з іх вуснаў мацюкі…

І самы час падвесці
рыску…
Прыемна, што яны цяпер
Хоць слова скажуць
па-англійску,
Каб зразумеў іх сэр ці пэр.

-

Таму няблага, што за парты
Міліцыянтаў сядзе раць.
Але спярша (і то не жарты)
І са сваім народам варта
Ім навучыцца размаўляць…
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